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Letní prázdniny utekly jako voda a našim nejmenším se 
opět otevřely dveře do mateřské školky. Slavnostní okamžik 
to byl zejména pro ty, kteří do ní zavítali poprvé, a byl o to slav-
nostnější, že je čekala školička zcela nová a vesele vyhlížející. 

Výrazná změna, kterou zaznamenala tvář naší mateřské 
školy jistě neunikla nikomu z vás. A že se povedla! Rekonstruk-
ce, která probíhala díky dotačnímu titulu z evropských zdrojů 
a  fi nanční podpoře naší obce zahrnovala celkové stavební 
práce na exteriéru, jako jsou výměna starých nefunkčních 
oken i zateplení a estetické zhodnocení budovy, která pama-
tuje již 135 let a zaslouží si náležitou péči. Vše bylo úspěšně 
dokončeno a tak ulici Dědina zdobí krásná nová fasáda ma-
teřské školy, jejíž barva „lichtenštejnská žlutá“ září do daleka 
jak sluníčko a vítá všechny kolemjdoucí, ale hlavně předškolní 
děti a jejich rodiče, kteří do ní denně docházejí. Mnozí před-
školáci si radostně povzdechli: „Ach, to je krása!“ Školička plná 
zajímavých činností, her a hraček se jim líbí nejen zevnitř, ale 
také zvenčí a chodí do ní rádi, což je pro naši obec to nejhezčí 
ocenění a poděkování od nejmenších. Provoz mateřské školy 
je ve školním roce 2014/2015 organizován ve dvou třídách 
Sluníček a Berušek s celodenním provozem s celkovým po-
čtem 46 dětí, z nichž 15 přišlo do mateřské školy poprvé a za-
čínají si postupně zvykat na pravidelný režim a řád. Školní rok 
je na samém začátku, tak ať se vám, milí předškoláci, vydaří 
co nejlépe!

 Hana Sítková, ředitelka školy

Milí spoluobčané.  
v průběhu letošního roku se podařilo zdárně dokončit několik obecních 

projektů. U některých se obzvlášť potvrdilo, že jejich příprava trvala déle, než 
vlastní realizace. 

Největší pozornost si zasloužily úpravy realizované na Mateřské škole. A prá-
vem. Na stavební úpravy před třemi lety, kterými se zmodernizovaly a zvětšily 
vnitřní prostory, jsme navázali další etapou - zateplením budovy školy. Zahájit 
tuto etapu rozhodlo Zastupitelstvo obce poté, kdy obec obdržela rozhodnutí 
Státního fondu Životního prostředí o přidělení dotace ve výši 1,8 mil. Kč. Sta-
vební práce prováděla místní stavební fi rma ALKA JUDr. Pavla Kašníka, která 
nabídla ve výběrovém řízení nejnižší cenu 3,418 mil. Kč. Úpravy byly rozsáhlé 
– měnila se okna a venkovní dveře, všechny stropy se zateplovaly foukanou ka-
mennou vatou, zateploval se celý plášť budovy, měnila se střecha nad přístav-
bou jídelny a práce završila nová fasáda včetně klempířských prvků. Stavební 
práce prováděli zaměstnanci fi rmy pod vedením pana Luboše Balšínka striktně 
podle projektové dokumentace a podmínek poskytovatele dotace daných ne-
závislým, odborným energetickým auditem. Museli dodržet jak technologické 
postupy, tak parametry materiálů, včetně tloušťky izolačního polystyrenu, ač 
se tomu laik někdy divil…Příležitostně se přeložil a upravil hlavní uzávěr ply-
nu, aby splynul s novou fasádou a nerušil celkový dojem. V rámci této stavby 
došlo k odstranění krytého průjezdu obecní části sousedního domu č. p. 11, 
podchycení základů a úprava štítové zdi zbylé části domu, včetně úpravy te-
rénu, odvodu dešťových vod a odvlhčení základů zdi školy od domu č. p. 11. 
Za tyto další úpravy, které nebyly součástí původního projektu, jsme zaplatili 
necelých 270 tis. Kč. Tento projekt byl bezesporu investičně, organizačně i fi -
nančně nejnáročnější akcí. O její hladký průběh se zasloužila stavební fi rma 
ALKA, která trpělivě koordinovala práce svých subdodavatelů, požadavky in-
vestora, technického dozoru i koordinátora bezpečnosti práce a dokončila dílo 
zdárně a v řádném termínu v závěru června. Věřím, že nová školka v čistých, 
pastelových barvách historizující fasády je dostatečnou odměnou za trpělivost 
hlavně pracovnímu kolektivu školky, dětem i jejich rodičům. 

Jak jsem se sama přesvědčila, velkou radost měly děti i z nového školního 
hřiště. Zahrada mateřské školy prošla velkou proměnou. Objevila se tu řada 
nových prvků ve stylu zahrady blízké přírodě, např. smyslový chodník nebo 
„iglú“ z vrbového proutí, kompostér, zvýšený bylinkový záhon a ptačí budka, 
ale i klasická houpadla, šplhadla a prolézačky, několik přístřešků s poseze-
ním, včetně dvou prostorných zahradních domků. Hrad se závěsnou lávkou, 
žebříky a skluzavkou naháněl zpočátku strach zejména nám starším, ale děti 
si poradily i s touto dominantou zahrady. Kromě domků je vše z akátového 
dřeva. Dětské hřiště dodala vybraná brněnská fi rma hřiště.cz, s.r.o.. S fi nanco-
váním i tohoto projektu nám pomohl evropský Operační program Životního 
prostředí. Přispěl nám částkou 1,75 milionu korun, z obecního rozpočtu jsme 
zaplatili třista tisíc. 

Vydáte-li se s dětmi na podzimní procházku kolem Hlohoveckého rybníka, 
narazíte na louce za areálem sádek Rabníkářství Pohořelice na další příjemné 
překvapení. V těchto dnech zde dokončuje výše zmíněná fi rma hřiště.cz, s.r.o. 
zbrusu nové dětské hřiště. Původní záměr obce „z gruntu“ obnovit dětské hři-
ště u kostela překazilo vzdušné vedení vysokého napětí přímo nad hrací plo-
chou. Příslib dotace Ministerstva pro místní rozvoj ČR ve výši 387 tis. Kč však 
urychlil rozhodnutí Zastupitelstva obce o změně lokality k rybníku. Věřím, že 
i v tomto případě budou náklady na tuto akci v celkové výši 553 tis. Kč vyna-
loženy smysluplně. O budoucnosti dětského hřiště u kostela a o tom, jestli se 
dokážeme „drátů“ zbavit, si povíme zase v příštím čísle zpravodaje. 

Pěkné vzpomínky na blízké a příjemná setkání v tomto dušičkovém čase 
přeje 

 RNDr. Marie Michalicová, starostka obce

Slovo starostky Hurá!!! Po prázdninách 
do nové školičky
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VÝPIS USNESENÍ
přijatých na 5. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec ze dne 15.9.2015 na OÚ Hlohovec

Zastupitelstvo obce Hlohovec (dále jen “ZO”) na svém 5. veřej-
ném zasedání přijalo usnesení č.:

1/5/2015 ZO volí ověřovatele zápisu: JUDr. Pavel Kašník, 
Ing. Radek Bergauer.

2/5/2015 ZO volí návrhovou komisi ve složení: předseda: 
Mgr. Sylva Vlašicová, členové: Ing. Miroslav Pipal, Zdeněk Garčic.

3/5/2015 ZO schvaluje provedení opravy zápisu z minulého 
veřejného zasedání ZO č. 4/2015 v bodě 6., takže správný výsledek 
hlasování je Pro – 14, Proti – 0, Zdržel se – 0.

4/5/2015 ZO schvaluje program jednání ve zveřejněném zně-
ní.

5/5/2015 ZO bere na vědomí zprávu starostky obce o plnění 
usnesení přijatých na minulém zasedání ZO.

6/5/2015 a) ZO bere na vědomí zprávu předsedy finančního 
výboru Karla Vlašice o činnosti výboru za upynulé období.

6/5/2015 b) ZO bere na vědomí zprávu předsedy kontrolního 
výboru Antonína Koryčánka o činnosti výboru za upynulé období 
přednesenou Zdeňkem Garčicem, členem výboru.

7/5/2015 ZO schvaluje záměr převodu infrastrukturního ma-
jetku obce – staveb: Hlohovec – vodovodní řad naproti benzinky, 
Hlohovec – vodovod k 6-ti rodinným domkům a Hlohovec – odka-
nalizování zámečku a IS, formou nepeněžitých vkladů do majetku 
společnosti Vodovody a kanalizace Břeclav, a.s.

8/5/2015 ZO schvaluje záměr směny pozemků v  katastrál-
ním území Hlohovec, a sice obecního pozemku p. č. 725 o výměře 
25 m2 a dvou částí obecního pozemku p. č. 718/1 dle GP č. 1175-
137/2015 vyhotoveného Ing. Hlávkou dne 23.7.2015, nově ozna-
čených jako parcela č. 718/6 o výměře 139 m2 a parcela č. 718/7 
o výměře 1 m2 za ideální ½ cizího pozemku p.č. 1785/5 o výměře 
23 m2 s podmínkou finančního vypořádání rozdílné výměry smě-
ňovaných pozemků za minimální kupní cenu 100,- Kč za 1 m2.

9/5/2015 ZO schvaluje záměr úplatného převodu části obec-
ního pozemku p. č. 814/1 o výměře cca 32 m2 v katastrálním území 
Hlohovec za minimální kupní cenu 100,- Kč za 1 m2.

10/5/2015 ZO schvaluje úplatné nabytí pozemku p.č. 439/3, 
ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 50 m2, v k. ú. a obci 
Hlohovec, ulice U sadů, do vlastnictví a majetku obce Hlohovec, za 
maximální kupní cenu 100 Kč za 1 m2. 

11/5/2015 ZO revokuje usnesení č. 15/4/2015 přijaté na mi-
nulém zasedání ZO a neschvaluje záměr úplatného převodu po-
zemku p.č. 1615/1, zahrada, o výměře 186 m2 v k. ú. a obci Hloho-
vec, na ulici U sadů, z vlastnictví České republiky a z příslušnosti 
hospodařit s majetkem státu pro Státní pozemkový úřad (SPÚ) do 
vlastnictví obce Hlohovec.

12/5/2015 ZO schvaluje záměr bezúplatného převodu po-
zemku p.  č. 1615/1, zahrada, o  výměře 186 m2 v  k.ú. a  obci Hlo-
hovec, na ulici U sadů, z vlastnictví ČR a z příslušnosti hospodařit 
smajetkem státu pro SPÚ do vlastnictví obce Hlohovec a pověřuje 
starostku obce okamžitým jednáním se SPÚ ČR v nové věci. 

13/5/2015 ZO schvaluje uzavření smluv o  právu provést 
stavbu chodníku v rámci obecního projektu: Hlohovec – ul. Hlav-
ní a Lednická, chodníky, na pozemcích p. č. 316, 317, 418, 419/1 
a p. č. 420 v obci a katastrálním území Hlohovec se soukromými 
vlastníky těchto pozemků, přičemž právo stavby je pro oprávně-
ného obec Hlohovec sjednáno bezúplatně. 

14/5/2015 ZO schvaluje uzavření smluv o  budoucí smlouvě 
kupní na výkup částí pozemků p. č. 316, 317, 418, 419/1 a p. č. 420 
v obci a katastrálním území Hlohovec ve vlastnictví soukromých 
osob v rámci obecního projektu: Hlohovec – ul. Hlavní a Lednická, 
chodníky, za maximální kupní cenu 100,- Kč za 1 m2.

15/5/2015 ZO bere na vědomí informace hosta, Ing. Bc. 
Stanislava Hrdličky, velitele Městské policie Břeclav, o  projektu: 
Bezpečnostní deštník, jehož nositelem je město Břeclav v  rámci 
meziobecní spolupráce ve správním obvodu ORP Břeclav (obec 
s rozšířenou působností Břeclav).

16/5/2015 ZO schvaluje účast obce Hlohovec v projektu: Bez-
pečnostní deštník, jehož nositelem je město Břeclav v rámci mezi-
obecní spolupráce ve správním obvodu ORP Břeclav.

17/5/2015 ZO schvaluje provedení rozpočtového opatření 
č. /2015 rozpočtu obce na rok 2015, viz příloha zápisu č. 3. 

 RNDr. Marie Michalicová, starostka obce

Zprávy z radnice

I když od roku 2000 máme v  naší obci 
zřízenou celoplošnou veřejnou kanalizaci na-
pojenou výtlakem na čistírnu odpadních vod 
(ČOV) do Lednice, ještě zhruba 60 objektů 
v  obci nemá kanalizační přípojku. Jedná se 
převážně o  rodinné domy obývané staršími 
občany nebo o  rekreační objekty nad vin-
nými sklepy. Přesto i  u  těchto objektů platí 
povinnost likvidovat odpadní vody v  soula-
du se zákonem o vodách č. 254/2001 Sb. To 
znamená, že musí mít zřízenu nepropustnou 
jímku, která je pravidelně vyvážena. Už dáv-
no neplatí, že obsah jímky si nechám vyvézt 
na vlastní či dokonce cizí pole. Tyto odpadní 

vody jsou potencionálně kontaminované, 
a proto jako s takovými se s nimi musí zachá-
zet. Je nutné je nechat odvézt na ČOV, a  to 
subjektem, který má s  čistírnou uzavřenou 
smlouvu o ukládání odpadních vod. Za ulo-
žení se platí stejný poplatek za m3 jako u běž-
ného stočného.

Upozorňujeme na povinnost nechat 
si vystavit doklad o  vývozu a  uložení těch-
to vod na ČOV a  tento uchovávat po dobu 
3 let. Při kontrole nemovitostí produkujících 
odpadní vody bylo také zjištěno, že některé 
jsou připojeny na kanalizační řad, aniž by je-
jich vlastníci nebo uživatelé uzavřeli s VAK, 

Povinnosti při nakládání s odpadními vodami
a.s., Břeclav (fi rma, které byl předán náš ka-
nalizační řad do provozování), smlouvu na 
stočné a tudíž jim toto stočné není účtová-
no. Vezou se tedy na vlně „solidarity“ s těmi 
občany, kteří si svoji povinnost splnili. Tyto 
záležitosti si již bude řešit a.s. sama. Přesto 
každého majitele novostavby, který se při-
pojil na kanalizační řad, upozorňujeme, že 
jakmile bude jeho nemovitost zkolaudová-
na (nebo provedena závěrečná kontrolní 
prohlídka stavby či jen ohlášeno její užívá-
ní), je jeho povinností požádat VAK o  uza-
vření smlouvy na stočné. 

 Marie Sítková, referentka OÚ 
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Dění v obci

Zlaté trofeje získal místní kynolog František Radkovič

 Probuďme folklor

Cvičitel psů, zejména německých ovčá-
ků, pan František Radkovič se věnuje své-
mu koníčku již více než čtyřicet let. Začal 
ve svých osmadvaceti letech a  tato záliba 
mu zůstala dodnes. Za tu dobu vychoval 
nespočet psů a za sebou má téměř sto dru-
hů a  stupňů výkonových zkoušek, kolem 
sto padesáti závodů ve výkonu psa a čtyři-
atřicet startů na mistrovství různých druhů. 
Výčet dosažených úspěchů vyžaduje pra-
videlnou přípravu, proto trénuje pravidel-
ně a  na cvičiště chodí denně za každého 
počasí. Psa je potřeba neustále motivovat, 
aby byl ve střehu, a  při výcviku využívat 
různých pomůcek. 

Od letošního podzimu mohou děti navštěvovat folklorní soubor 
v Hlohovci, který začal působit pod záštitou OS Hlohovčané. Momentál-
ně do něj dochází asi 20 dětí ve věku od 4 do 10 let, které se jedenkrát 
týdně schází v tělocvičně ZŠ Hlohovec. 

Myšlenka založit soubor v  nás zrála již dlouhou dobu, ale až nyní 
přišla odvaha ji uskutečnit. Máme zde šikovné děti, které rády tancují, 
zpívají a umí hrát na hudební nástroje, ale tyto své záliby neměly dopo-
sud možnost v Hlohovci předvést. Dalším podnětem pro vznik souboru 
bylo i to, že dnes zde slovo folklor převážně znamená jít v kroji na hody 
a hodky, což je velká paráda, ale pokud chceme, aby 
zde byl folklor opravdu živý, je to trochu málo. Přály 
bychom si, aby dnešní děti věděly, jak si hrávaly naše 
starenky, co je to lidový tanec, stará lidová písnička, 
láska ke kroji, k naší dědině, lohoveckému nářečí i na-
šim chorvatským kořenům, aby přijaly tradice za své 
a vnesly je do svého každodenního života. 

Věříme, že děti budou do souboru chodit rády 
a v hojném počtu, a že tato naše aktivita přinese své 
ovoce a přispěje k zachování folkloru a lidových tra-
dic v naší obci.

V současné době před námi však stojí nelehký 
úkol, a to pořízení krojů dětem, které projevily zájem 
soubor navštěvovat. Naše představa je taková, že 
každé dítě působící v souboru bude mít vypůjčený 
kroj z  inventáře, který se chystáme založit. Chceme 
nechat ušít dětem letní i  zimní variantu všedního 
kroje, jaký se nosil v naší dědině v období kolem 20. 
a  30. let minulého století. Podobu kroje zjišťujeme 

V roce 1972 založil pan Radkovič kyno-
logický klub Valtice a později okresní kyno-
logickou radu v Břeclavi, kde vychovává psy 
státní i městské policie, ale i psy záchranář-
ské. Jeho čtyřnozí svěřenci si zahráli i v Čet-
nických humoreskách nebo ve filmu Indiáni 
z Větrova, Útěk do Budína, Cesta do Vídně 
a zpět a mnoha dalších. Velikým úspěchem 
v  poslední době je vítězství jeho tříletého 
německého ovčáka Brayena Watembo, se 
kterým se zúčastnil mezinárodní soutěže 
MSKS ve výkonu psů ve Zbraslavi u Rosic ve 
dnech 2. – 4. října 2015. Zlato získal s tímto 
šampionem také letos v krajské lize v Bzen-
ci. Blahopřejeme a přejeme mnoho dalších 

úspěchů při výcviku psů. 
 Hana Sítková

z různých odborných článků, dobových fotografi í a především z povídání 
našich žijících pamětníků. 

Tímto bychom chtěly požádat o radu a podporu i vás. Pokud máte 
doma nějaké starší součásti kroje, jako jsou vlňáky, šátky, beranice, kožůš-
ky, sukně apod., a nebudete je již potřebovat, prosíme, nevyhazujte je. 
V souboru se pro ně jistě najde využití. 

Na závěr bychom Vás ještě chtěly srdečně pozvat na první vystoupení 
dětského souboru, které se uskuteční na svěcení vína dne 27. 12. 2015.

Mgr. Gabriela Hřebačková a Jitka Vachůtová, DiS.

Zlatý Brayen Watembo

Dětský folklorní soubor v Hlohovci pod záštitou OS Hlohovčané

pořádá sbírku pro potřeby souboru

zejména starých a nepotřebných součástí krojů, jako jsou vlňáčky, šátky, sukně, baranice, kožůšky, apod.

ve dnech: 2. 11. – 15. 11. 2015 na chodbě OÚ Hlohovec
celoročně na adrese Gabriela Hřebačková, Ke kostelu 532, tel: 606 880 280

Prosíme, nevyhazujte staré krojové oblečení, ještě se může hodit někde jinde. 

Děkujeme za každé Vaše přispění a Vaši pomoc.
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Události dvacátého století v obci - pokračování
V tomto čísle pokračujeme v uveřejňo-

vání zajímavých událostí. Tentokrát to jsou 
ty, které se v  Hlohovci odehrály v  letech 
končících číslem 6, 7 a 8 – I. část.

1908 
- Byl ustaven spolek Občanské besedy
- Z neznámých důvodů vypukl požár 

v domě č. p. 40 – shořela stodola.
1907 

- Hlohovecký rodák, malíř Jan Malinkovič 
odešel do USA.

1917

- Kostelní zvon z roku 1902 byl zrekvíro-
ván a odvezen na roztavení.

- Rodina Jana Kurky č. p. 13 s přispěním 
knížete Jana Lichtenštejna darovala 
nový oltář do kostela.

1918

- Z bojišť I. světové války se navrátilo 41 
mužů Hlohovce.

- Celá dědina onemocněla chřipkou – 
mnoho občanů zemřelo.

1927

- Založena Pamětní kniha Hlohovce – 
kronikářem byl učitel Karel Vyhlídal 
(poslední zápis byl v roce 1938)

- Ve volbách do Obecního zastupitelstva 
získala:

 Čsl. strana lidová 42 %; Strana malorol-
níků 15 %; Čsl. soc. demokratická – děl-
nická strana 14 %; Strana malorolníků 
lidová 13 %.

- Starostou byl zvolen Petr Drobilič 
z domu č. p. 45.

- Byla zavedena elektrika v kostele a ško-
le.

1928

- Volby do Zemského zastupitelstva:
 Čsl. strana lidová 42 %; Strana rep. a ma-

lorolníků 20 %; Strana soc. demokratic-
ká 17 %; Strana komunistická 13 %.

 Volby do Okresního zastupitelstva:
 Čsl. strana lidová 35 %; Strana rep. a ze-

mědělská 20 %; Strana soc. demokratic-
ká 19 %; Strana komunistická 11 %. 

- Postavení pomníku padlým v 1. světové 
válce. Pomník byl pořízen z  dobrovol-
ných darů občanů s  přispěním knížete 
Lichtenštejna.

- V listopadu byla znovu otevřena MŠ 
v  budově bývalé školy na č. p. 10, ve 
dvou odděleních bylo zapsáno 91 dětí.

1936

- Manželé Jan a  Marie Nejezchlebovi 
č. p. 5 nechali za humny postavit kaplič-
ku Svaté rodiny.

- V mateřskou školu navštěvovalo 83 dětí 
ve dvou odděleních. Třetí oddělení bylo 
zrušeno z důvodu, že obec potřebova-
la jednu místnost pro zřízení obecního 
vězení, což se neuskutečnilo.

1938

- V březnu začalo rašit stromoví. V druhé 

OKÉNKO DO HISTORIE

- JZD obhospodařovalo obecní pískovnu, 
písek byl vyhledáván stavebníky ze ši-
rokého okolí (nynější fotbalové hřiště).

1966 

- Bylo započato s  výstavbou prodejny 
Jednoty na zahradě domu č. 55. 

- Zahrádkáři zbudovali oplocení kolem 
celé zahrádkářské kolonie nákladem 
40 tis. Kč.

- Dobrých výsledků dosáhla MO ČSČK při 
náboru dárců krve díky obětavé práce 
aktivistů Josefa Štěpánka č. p. 42 a  Jo-
sefa Kurky č. p. 41. Zdravotní obvod 
MUDr. Antonína Kudrny z Lednice získal 
prvenství v získávání dárců krve v sou-
těži, a to jak okresní, krajské i celostátní.

1967

- V ZŠ bylo celkem 100 žáků, 1. a 2. třída 
byly spojeny.

- Následkem sucha v létě a deštivým po-
časím v  září dosáhla cukernatost hroz-
nů 12 – 16 stupňů. 

- Obec dosáhla 400 domovních čísel.
1968

- V celém státě se probudil obrodný de-
mokratický proces. Začala se vracet 
důvěra k  zákonitému pořádku. Veliké 
zklamání přišlo 21. srpna, kdy se k nám 
začala hrnout vojska „spřátelených“ stá-
tů včetně vojsk SSSR. Lidé to nemohli 
pochopit, a  tak jak v  celém státě, tak 
i v Hlohovci probíhaly podpisové akce, 
žádající odchod všech vojsk.

- Srpnové události značně narušily veřej-
ný kulturní i hospodářský život. Z těch-
to politických událostí se v  tomto roce 
nekonaly ani tradiční hody.

- Myslivecké sdružení dobrou prací 
i  dobrých výsledků ulovilo 568 zajíců 
a 515 bažantů.

- Při havárii na motocyklu zahynul ve 
věku 25 let Josef Vaškovič č. p. 261.

- V lednu klesla teplota a mráz až na mí-
nus 23°C.

 Kateřina Vlašicová - kronikářka 

Hody u Baránků v roce 1958

Hlohovec v roce 1968

polovině dubna přišly mrazy, které rá-
zem všecko zničily. Škody v  ovocných 
sadech byly nedozírné. 

- Obec byla 8. října zabrána německými 
vojáky. České školy byly uzavřeny a ote-
vřeny německé.

1946

- Ve volbách zvítězila Lidová strana a zís-
kala 391 hlasů, Strana národně socialis-
tická 127 hlasů, KSČ 192 hlasů, Sociálně 
demokratická 47 hlasů.

- Předsedou NV byl zvolen za Lidovou 
stranu Josef Štěpánek č. p. 11

- Zaveden byl veřejný obecní rozhlas, 
obecní buben byl dán do archivu.

- Alej z Lednice do Valtic byla přejmeno-
vána na „Bezručovu alej“ na počest bás-
níka Petra Bezruče, který po ní chodil.

1947

- V létě bylo velké sucho, které mělo ne-
blahý dopad na úrodu polních plodin.

- Ve věku 3 let se utopila v Hlohoveckém 
rybníku (pod „Haltérama“) Liduška Do-
lečková č. p. 162.

1948

- Po únorových událostech vznikl Akční 
výbor a jeho předsedou byl ustaven Jan 
Pekárek č. p. 126.

- Josef Štěpánek byl odvolán z  funkce 
předsedy NV a zvolen byl František Br-
hel č. p. 171.

- Za tzv. protistátní činnost a  velezradu 
byli odsouzeni občané Otto Štěpánek, 
Josef Slunský, Antonín Štěpánek, Bře-
tislav Střelský, Jaroslav Doleček a man-
želé Marie a  Josef Vlkovi k  trestům 
těžkého žaláře na dobu od 2 let až po 
doživotní trest.

- Dochází ke sjednocení tělovýchovných 
organizací Sokol a Orel.

- V obci žilo 1358 obyvatel.
1956

- JZD Hlohovec přechází do III. typu – 
předsedkyní byla Jiřina Vlková.

1957 
- Při požáru domu č. p. 166, který založily 

děti, uhořel 4 letý chlapeček Jozinek Fa-
bičovic č. p. 98.

- Při výkonu základní vojenské služ-
by přišel o  život Jan Grbavčic (21 let) 
z č. p. 190 – byl zastřelen vojákem

1958

- Politickými orgány byl proveden nábor 
sedláků do JZD. Převážná část sedlá-
ků tomuto nátlaku podlehla a  do JZD 
vstoupila.

- Předsedou JZD by zvolen Jakub Malčic 
č. p. 279

- Bylo zrušeno pastvisko v  Dolině, Otok 
a louky pod „Deličama“.

- JZD hospodařilo na 842 ha půdy, druž-
stevníci obhospodařovali na 105 ha 
záhumenků. Úřadovna JZD byla na 
č. p. 11.
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Jak jsme putovali po Svaté zemi
Několik našich spoluobčanů se společ-

ně s našim panem farářem Mons. Dr. Karlem 
Janouškem, farníky z  Valtic a  také farníky 
z moutnické farnosti, odkud náš par farář po-
chází, zúčastnilo ve dnech 28. září až 6. října 
tohoto roku poutě do Izraele. Z Hlohovce to 
byla starostka Marie Michalicová, Marie Bar-
tošíková se synem Luďkem, Věrka Drobili-
čová, Terka Kašníková a  já coby hlohovecká 
rodačka. Abychom pochopili, jak pozoru-
hodná země Izrael je, připomeňme si trochu 
z  její pohnuté historie: nomádští Izraelité se 
vymanili z egyptského zajetí ve 13. století př.
n.l., na přelomu 11. - 10. století př.n.l. vzniklo 
Judsko-izraelské království, které se později 
rozpadlo a bylo ovládnuto Asyřany a Babylo-
ňany. Kolem roku 40 př.n.l. se celá Palestina 
(současný Izrael totiž zaujímá asi 3/4 území 
původní Palestiny) dostala pod nadvládu 
Říma. V r. 70 n. l. Římané v  tzv. první židov-
ské válce dobyli Jeruzalém a pobořili, v r. 135 
za vlády císaře Hadriána, kdy bylo poraženo 
povstání Židů proti Římanům, byl Jeruza-
lém dokonce symbolicky rozorán a Židé byli 
rozptýleni po Blízkém Východě, Středoze-
mí a  Evropě (tzv. diaspora). V 7. století, kdy 
Palestinu dobyli muslimští Arabové, tvořili 
Židé pouze drobnou komunitu uprostřed 
většinou křesťanského obyvatelstva. R. 1516 
se oblasti zmocnili osmanští Turci, kteří zde 
vládli po následujících 400 let. Až v průběhu 
19. století dochází k  obnovení požadavků 
Židů na území Palestiny. Za 1. sv. války ob-
sadili Palestinu Britové a  ti v  r. 1917 dekla-
rovali podporu vytvoření židovského státu. 
Pronásledování Židů nacistickým Německem 
urychlilo přes odpor arabského obyvatelstva 
židovskou migraci do Palestiny. V r. 1947 Spo-
jené národy Palestinu rozdělily a následující-
ho roku byl vyhlášen židovský stát Izrael. Od 
té doby trvá téměř nepřetržitý boj mezi Izra-
elem a jeho arabskými sousedy. Až v r. 1993 
dochází k  úspěšným mírovým jednáním 
a r. 1994 jsou pod palestinskou správu převe-
dena první území, ale i tato Izraelci postupně 
násilně obsazují. My jsme bydleli v městech 
Nazaret a Betlém, která se právě nachází na 
území pod palestinskou správou, takže jsme 
každý den přejížděli (někdy i několikrát den-
ně) přes hraniční přechody s ostnatými dráty 
a izraelskými po zuby ozbrojenými vojenský-
mi hlídkami, což nebyl vůbec příjemný pocit.

Izrael lze rozdělit do 4 oblastí: úrodný 
a hustě osídlený pás rovin na středomořském 
pobřeží, centrální vrchovinu táhnoucí se od 
Galileje na severu po Judeu s městem Jeruza-
lémem uprostřed, hluboké tektonické údolí 
řeky Jordán s  nejhlubší proláklinou světa - 
Mrtvým mořem, které je 400 m pod hladinou 
Středozemního moře, a Negevskou poušť na 
jihu. Klima je tu subtropické, s horkými a su-
chými léty. Většina původních vždy zelených 
lesů v  průběhu staletí zmizela, ale Izraelité 
lesy doslova milují a  ve velkém je obnovují, 

kdy vysazují zejména palmy, jehličnany, eu-
kalypty a citrusy. 

Židé tvoří většinu obyvatelstva a  více 
než polovina se jich narodila až po r. 1947 už 
v Izraeli. Zvláště v Jeruzalémě jsme potkávali 
velké množství mladých ortodoxních židov-
ských rodin, které měly v  průměru 4-5 dětí. 
Zatímco ještě v  r. 1994 žilo v  Izraeli 5,5 mil. 
obyvatel, dnes už je to 8,5 mil. Na populač-
ním přírůstku se však ze 2/3 podílí přistěho-
valectví, v posledních letech zejména ze zemí 
bývalého Sovětského svazu. U Mrtvého moře 
jsme např. navštívili prodejnu známého kibu-
cu AHAVA, který vyrábí kosmetické produkty 
z Mrtvého moře, kde vesměs všichni proda-
vači hovořili rusky. Jednu ze sympatických 
žen jsem oslovila rusky s  dotazem, odkud 
pochází a ona mi odpověděla, že z kazašské-
ho bývalého hlavního města Alma-Ata a  že 
žije v Izraeli v jedné blízké oáze teprve 6 let. 
Pokud jsem zmínila pojem kibuc, tak Izrael 
získal věhlas právě zaváděním kolektivních 
a  družstevních osad s  tímto názvem, které 
přispívají k  tzv. „rozkvětu pouště“. Intenzivní 
zavlažování, které patří k  nejdokonalejšímu 
na světě, rozšířilo rozsah obdělávané půdy 
a  produktivita práce učinila z  Izraele nejen 
soběstačný stát, ale i vývozce zemědělských 
produktů. My jsme projížděli jak úrodnou Ga-
lilejí na severu a oblastí Jericha, což je největ-
ší oáza na světě, kde jsme míjeli nekonečné 
plantáže palem datlovníku, banánovníků, ba-
vlny, citrusovníků, tak Judskou pouští, která 
působila nesmírně depresivním dojmem, ale 
i tady se k mému úžasu nacházel život v po-
době beduínských osad se stády dobytka.

Samotný program našeho poutního zá-
jezdu byl velmi náročný. Bydleli jsme v  ho-
telech patřících místním křesťanům a  každý 
den jsme vyjížděli klimatizovaným autobu-
sem, jehož řidičem byl sympatický postarší 
„Mohamedán“. Průvodce nám dělal velmi 
vzdělaný slovenský kněz otec Anton Solčán-
ský, který na letišti ve Vídni ke svému úžasu 
zjistil, že účastníkem našeho zájezdu je i náš 
pan farář otec Karel Janoušek, který byl jeho 
oblíbeným profesorem a vicerektorem na pa-
pežské koleji Nepomucenum v  Římě, což je 
seminář pro české a  slovenské bohoslovce. 
Svatá země je totiž skutečně zemí nečeka-
ných setkání, jak jsme se o  tom mohli sami 
mnohokrát přesvědčit. - Po čtyřhodinovém 
letu jsme v brzkých ranních hodinách přistáli 
v Tel Avivu ležícím na pobřeží Středozemního 
moře, a aniž bychom se ubytovali, okamžitě 
jsme se vydali na cestu podél pobřeží na se-
ver do přístavu Haifa a po krátké zastávce se 
mší svatou slouženou našimi třemi kněžími, 
jež nás doprovázeli, dále do úrodné oblas-
ti Galileje. Zde jsme ve vesnici Kefar-Kanna 
stojící nad místem biblické Káně Galilejské, 
kde Ježíš učinil svůj první zázrak a  přemě-
nil vodu ve víno a kde křesťané a muslimští 
Arabové založili mnoho kostelů, procházeli 

REPORTÁŽ Z IZRAELE 

i  kolem kostela postaveného nad rodným 
domem sv Bartoloměje, patrona našeho hlo-
hoveckého kostela. Pokračovali jsme na horu 
Tábor (podle této hory bylo husity pojme-
nováno i naše jihočeské město Tábor), která 
ač je vysoká pouhých 480 m, ční osamoce-
ně nad úrodným údolím a  působí nesmír-
ně majestátně. Na tuto horu vystoupil Ježíš 
následovaný Petrem, Jakubem a Janem, kde 
byl před nimi proměněn a promlouval s Moj-
žíšem a  prorokem Eliášem. Proto zde byla 
postavena bazilika Proměnění páně, kterou 
spravují jako mnoho jiných oblastí spojených 
s Ježíšem mniši františkánského řádu. Jejich 
úžasné zahrady velmi pečlivě udržované 
kolem všech jimi spravovaných kostelů nás 
všechny stále znovu a  znovu okouzlovaly. 
Hned na závěr prvního dne jsme navštívili 
i pro křesťany jedno z nejposvátnějších míst: 
Nazaret - v současnosti správní středisko se-
verního Izraele. Do tohoto města šla totiž Ma-
ria navštívit svou těhotnou sestřenici Alžbětu 
a právě zde se jí zjevil archanděl Gabriel, aby 
jí zvěstoval, že počne a porodí syna, jemuž dá 
jméno Ježíš. Na tomto místě nad jeskyní, kde 
došlo k oné významné události, byla už jako 
pátá stavba postavena v 60. letech 20. století 
ohromná moderní bazilika Zvěstování Panny 
Marie, což je jeden z největších křesťanských 
chrámů na Blízkém východě. Právě jeskyně, 
kde došlo ke zvěstování, je nejposvátnějším 
místem této monumentální církevní stavby 
a právě nad ní ční ohromná kupole, jejíž lili-
ovitý tvar symbolizuje čistotu Panny Marie. 
Vedle baziliky stojí „moderní“ kostel sv. Jose-
fa, který zmiňuji z  toho důvodu, že oltář do 
tohoto kostela věnovali v r. 1926 Moravané! 
Svědčí o  tom latinský nápis a  bylo to velmi 
dojemné, že po téměř 100 letech jsme my, 
poutníci rovněž z  Moravy, tento oltář mohli 
spatřit na vlastní oči.

V Nazaretu jsme přenocovali a náš druhý 
den byl věnován především okolí rozlehlé-
ho Genezaretského jezera. Na tomto jezeře 
o  rozloze 21x18 km vyplouval Ježíš na ry-
bářské loďce, z níž kázal rybářům i ostatním 
posluchačům stojícím na břehu. V tomto 
duchu zde byl i  v  r. 2014 vybudován nád-
herný kostel s oltářem právě v podobě au-
tentické dřevěné lodi, kdy prosklenou zdí za 
loďkou je záměrně vidět hladina tohoto je-
zera, takže my všichni jsme zažívali vizuálně 
při právě zde konané mši svaté autentický 
pocit, že loď v čele kostela pluje po hladině 
jezera stejně jako ta s  Ježíšem před dvěma 
tisíci lety a my jsme ti posluchači na břehu. 
Abychom atmosféru tohoto pozoruhodné-
ho jezera mohli prožít ještě hlouběji, navrhl 
nám náš průvodce otec Anton skutečnou 
projížďku lodí. Jaké bylo naše překvape-
ní po nastoupení na loď, když „domorodý“ 
kapitán držel v  ruce českou a  slovenskou 
vlajku (ve Vídni se k  nám totiž připojili ješ-
tě i další účastníci zájezdu ze Slovenska). Při 
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slavnostním vztyčování vlajek na stožár pak 
navíc spustila z reproduktorů zcela nečeka-
ně česká a  slovenská hymna. Zpívali jsme 
všichni společně obě národní hymny, vždyť 
do r. 1993 to byla hymna společná, mnohým 
kanuly dojetím po tvářích slzy a  věřte, že 
slova: „ Kde domov můj, kde domov můj… „ 
vám znějí tisíce kilometrů od vaší domoviny 
úplně jinak a mnohem vroucněji, než jste do 
té doby kdy zažili. Já tento moment umoc-
něný navíc oním úžasným biblickým mís-
tem nikdy nezapomenu a  věřím, že ostatní 
účastníci rovněž ne!

Třetí den jsme věnovali městu narození 
Ježíše Krista - Betlému. V tomto městě jsme 
byli i  ubytováni v  hotelu místních křesťanů. 
Je to město na holém skalnatém kopci na 
území pod správou Palestiny, kde žijí vedle 
sebe arabští muslimové a křesťané. Původní 
kostel na místě narození Ježíše byl postaven 
r. 326, později byl rozšířen křižáky na sou-
časnou baziliku Narození Páně. Do baziliky 
vede nízký vchod, kterým může projít jen 
jedna sehnutá osoba, což mělo zabránit po-
hanům, kteří byli zvyklí vstupovat do chrá-
mů i  se svými zvířaty, aby kostel znečistili. 
Bazilika má tvar kříže a její průčelí obklopují 
stěny tří klášterů: pravoslavného arménské-
ho, františkánského a  řeckého pravoslavné-
ho. Uvnitř se nachází malá jeskyně Narození 
Páně o  rozměrech 12 x 3 metry. Toto místo 
je osvětleno 48 tradičními pravoslavnými 
lampami a  spravují je pravoslavní Arméni, 
kteří zde přísně dohlížejí na pořádek a svým 
charismatickým vzezřením vzbuzují opravdu 
velký respekt. Místo narození Ježíše označuje 
na zemi v mramoru umístěná slavná stříbrná 
hvězda se 14-ti cípy, nad níž je latinský nápis: 
„ Zde se narodil z  Panny Marie Ježíš“. Pouze 
tato hvězda o průměru asi 50 cm je ve vlast-
nictví římsko-katolické církve a při sestoupe-
ní do jeskyně jsme i my, a to každý jednotlivě, 
před ní poklekli a nábožně se jí dotkli. Doteky 
milionů věřících tuto hvězdu „vyleštily“ do 
zářivě blyštící podoby, takže v okolním přítmí 
jakoby opravdu zářila. Tato bazilika Narození 
Páně je jedinou katolickou stavbou v  Bet-
lémě, kterou kupodivu nezničili Peršané při 
svém vpádu na konci 7. století - v jejím prů-
čelí jsou totiž vytesáni Tři králové v perském 
odění, což údajně stavbu před zničením za-
chránilo, protože Peršané ji považovali díky 
tomuto reliéfu za svou stavbu.

A konečně se dostávám k  naší návštěvě 
města Jeruzalém, jemuž jsme věnovali 2 dny. 
Pro Židy je to posvátné město, protože před 
třemi tisíci lety jej dobyl král David a  od té 

doby sem Židé míří za modlitbou, neboť jeho 
syn Šalamoun zde postavil Chrám - příbytek 
boží. Z tohoto chrámu po zničení Římany roku 
70 n.  l. zůstala jen část opěrné zdi na západní 
straně, která je známa, jako tzv. Zeď nářků mezi 
Židy je nazývaná Západní zeď, což je pro ně 
nejposvátnější místo na světě. I pro křesťany je 
Jeruzalém svaté město, neboť se v  něm ode-
hrálo ukřižování Krista a  taktéž pro muslimy 
je to svaté město - je v něm jejich třetí nejvý-
znamnější svatyně Al-Aksá (to je ta mešita s ob-
rovskou zlatou kupolí - známou to dominan-
tou Jeruzaléma). Staré město je rozděleno na 
4 čtvrti - židovskou, muslimskou, křesťanskou 
a arménskou. Je obklopeno hradbami vybudo-
vanými sultánem Saladinem ve 12. století n. l. 
a přestavěnými v 16. století tureckým sultánem 
Sulejmanem, které mají po obvodu 4 km a jsou 
vysoké průměrně 12 m. Do starého města se 
vchází šesti branami. Za našeho pobytu zde 
došlo u jedné z nich, a to Lví brány právě v den, 
kdy jsme město navštívili i my, k vražednému 
útoku dvou palestinských radikálů na ortodox-
ní židovskou rodinu, která tudy právě prochá-
zela k modlitbám u Zdi nářků. My jsme se o této 
události dozvěděli naštěstí až v autobuse ces-
tou na hotel. Jednou z nejposvátnějších svatyní 
mezi křesťanstvem je v Jeruzalémě chrám Bo-
žího hrobu postavený nad místem ukřižování 
Ježíše Krista na Golgotě a Ježíšovy hrobky, kde 
byl vzkříšen. Tento kostel byl nejdříve postaven 

císařem Konstantinem roku 325 n. l. Při vpádu 
Peršanů roku 691 n. l. došlo ke značnému po-
škození kostela, ale zkáza hlavně Kristovy hrob-
ky přišla až r. 1009 při vpádu muslimů. Později 
Křižáci obnovili alespoň část zakrývající hrob-
ku a místo ukřižování. V r. 1852 osmanští Turci 
zaručili zvláštní práva a  výsady pouze třem 
hlavním náboženstvím, které Boží hrob spra-
vují dodnes - římským katolíkům, řecké pra-
voslavné a arménské pravoslavné církvi, méně 
práv od nich dostala koptská syrská a etiopská 
náboženská obec. V dnešní době spravuje boží 
hrob celkem 6 církví - předchozí uvedené spolu 
s ruskou pravoslavnou církví. My jsme k Božímu 
hrobu putovali po autentické Křížové cestě kli-
katící se arabskou čtvrtí a díky tomu jsme každé 
zastavení prožívali doslova s posvátnou úctou, 
jako bychom se právě ocitli v době před dvěma 
tisíci lety. V samotné bazilice Božího hrobu jsme 
zažili opět něco výjimečného, co ani náš prů-
vodce otec Anton ještě nezažil - bylo to v so-
botu před svátkem sv.Františka z Assisi a právě 
františkánští mniši krátce před zavírací hodinou 
baziliky, kdy už v ní bylo oproti odpoledni po-
skrovnu návštěvníků, procházeli celou bazili-
kou s hořícími svícemi a sloužili večerní chvály 
neboli nešpory, což je modlitba sloužící k tomu, 
abychom poděkovali Bohu za skončený den 
a požádali za odpuštění hříchů, abychom si při-
pomněli naše vykoupení a svou naději obrátili 
k  našemu Pánu. Bylo to opravdu symbolické 

Obětní stůl darovali Moravané v roce 1926

Poutnice s františkánem

Zeď nářků v Jeruzalémě- vlevo muži, vpravo ženy
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Hlohovecké poutnice

Jeruzalém se zlatou kopulí mešity Al Aksa

V sobotu 12. září se konala na Reistně nad 
Valticemi (vžitý název Rajsna) poměrně spon-
tánní společná akce farností z  obou stran 
státní hranice. Po dlouhých pěti letech se na 
symbolickém místě potkali občané z rakous-
kého Schrattenbergu (vžitý název Šatiperk; 
823 obyvatel) a z moravských Valtic. A vlast-
ně nejen z Valtic, ale tentokrát se zúčastnili 
i  Hlohovčané, protože Hlohovec do valtické 
farnosti patří. Za větrného, ale jinak sluneč-
ného počasí byla sloužena polní mše svatá 
koncelebrovaná Mag. Dr. Jacobem Nwabor, 
farářem z  Drasenhofenu pověřeným i  pro 
Schrattenberg a  valtickým farářem Mons. 
Dr.  Karlem Janouškem. Sváteční atmosféru 

její ochotu se o  rozsáhlou fotografi ckou re-
portáž z akce nezištně podělit. 

 Marie Michalicová

Farníci se setkali na Reistně
mše doplnil zpěvem chrámový sbor z  Hlo-
hovce vedený Marií Bartošíkovou a  mladá 
dechová hudba ze Schrattenbergu. Dobrá 
nálada pokračovala besedou a ochutnávkou 
koláčů, cukroví, pomazánek a jiných dobrot, 
které připravily na tuto příležitost šikovné 
hospodyňky, koštovala se vína a nechyběl ani 
burčák od místního vinaře Karla Vlašice. Snad 
nebude příliš troufalé přání, aby letošní akce 
založila krásnou tradici přátelského setkávání 
dvou sousedních národů v krásném prostře-
dí valtické kolonády. 

Atmosféru akce dobře vystihují vybrané 
snímky pořízené paní Ladou Rakovskou z Val-
tic. Redakce tímto paní Rakovské děkuje za 

zakončení naší návštěvy baziliky Božího hro-
bu, protože ve starověku se k večerní modlitbě 
v kostele scházeli lidé běžně společně s kněžími 
a tak i část naší výpravy se k františkánům při-
pojila a procházeli jsme společně potemnělou 
a  najednou zcela ztichlou bazilikou za jejich 
nádherného latinského zpěvu. A toto jsou prá-
vě ty náhodné a  neopakovatelné momenty, 
pro které je návštěva Svaté země pro každého 
věřícího tak fascinující!

Nelze popsat podrobně celou naši pouť 
v  jednom jediném článku. Já vybrala mo-
menty, které na mne zapůsobily emotivně 

nejvíce. Mohla bych psát o  pravoslavném 
klášteru sv. Jiří v  Judské poušti v  kaňonu 
Wadi Qelt, o největší oáze světa Jericho, o La-
zarově hrobu, o Hoře Blahoslavenství, o hoře 
Sion, o Mrtvém moři, o Olivové hoře atd. atd. 
Ale je ještě jedno místo, které zmínit musím 
- řeka Jordán, kde došlo k dalšímu velmi do-
jemnému momentu našeho putování, a  to 
k  obnovení křestního slibu každého z  nás. 
Bylo to na místě, k němuž vede na izraelské 
straně jedna jediná cesta uprostřed zamino-
vaného pole a  kterému Izraelci otevřeli pro 
katolíky na základě proseb papeže Jana Pavla 
II, kde na jordánské straně pár metrů od nás 

(řeka Jordán zde totiž tvoří přirozenou hrani-
ci s  Jordánskem) stejný obřad podstupovali 
katolíci z  Jižní Koreje, kteří do Svaté země 
přijeli přesně z opačné strany zeměkoule než 
my, opět jak symbolické! Všichni jsme do této 
země přijeli se stejným cílem: modlit se za 
duchovní obnovu nás všech, za mír a pokoj 
v tomto neklidném světě a hlavně v této toli-
ka nepokoji zmítané zemi, ač je svatou zemí 
jak pro katolíky, tak pro židy či muslimy,

Kateřina Vlašicová Flašková
Autor fotografi í: Marie Michalicová, 

Terezie Kašníková
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Nový školní rok jsme v  naší mateřské 
škole, stejně jako ve všech školách a škol-
kách, zahájili v úterý 1. září. 

Pro letošní rok bylo nově přijato 15 
dětí. Byly přijaty všechny přihlášené děti, 
které dosáhly tří let, tj. věku potřebného 
pro přijetí k předškolnímu vzdělávání. Byly 
přijaty i 4 děti mladší tří let, takže kapacita 
školky, která byla nově navýšena z  počtu 
44 na 46 dětí, je zcela naplněna.

Provoz MŠ se po zkušenostech z před-
chozích let ustálil na době od 6.30 do 
15.45 hodin. Delší provoz školky se ukázal 
být neefektivní, protože byl za celé 2 roky 
testování využit pouze v  několika málo 
ojedinělých případech. Pracovní doba p. 
učitelek a jejich překrývání je proto rozvr-
ženo na dobu, kdy v MŠ pobývá maximální 
počet dětí.

Stejně jako každoročně, tak i  letos nás 
čeká rok plný nejen učení, ale i zábavy. Ka-
ždý měsíc se můžeme těšit na divadelní 
představení a mimo to i na spoustu dalších 
akcí – společně s  rodiči si na podzim vy-
zdobíme školku veselými dráčky, zajdeme 
se podívat na výlov rybníka. Uspořádáme 

Podzim je plný změn v  počasí a  také 
v  barevnosti přírody. Na procházku příro-
dou a  řádění v  ní přímo láká. K podzimu 
neodmyslitelně patří výroba a  pouštění 
dráčků. A my jsme se letos rozhodli pod-
zimně zabarvit školku právě dráčky.

Na první říjnové úterý si děti pozvaly 
do školky maminky, tatínky, sourozence, 

Veselé písničky nás bavíly

Hned druhý týden v září k nám do MŠ přijel pan Viktor se svým 
hudebním vystoupením „Písničkou proti nudě“. Dětem se od sa-
mého začátku představení zalíbily jeho veselé písničky doplněné 
pohybem. Po chvilkovém počátečním ostychu se jak zkušenější 
Sluníčka, tak i malé Berušky s radostí, s elánem a velkou chutí za-
pojily do programu. Děti v  písničkách určovaly barvy, napodo-
bovaly domácí zvířátka, zahrály si na řemeslníky, poznávaly části 
lidského těla a pěkně si je procvičily, zavítaly do ZOO a dokonce 
si zazpívaly písničku v  jedenácti různých jazycích světa. Na zá-
věr si pak všichni pořádně zadováděli s veselým „ šašom“, který se 
s nimi i rozloučil. Všem se hudební vystoupení moc líbilo a ještě 
odpoledne si mnozí pobrukovali melodie některých písniček. 

…a přijel za námi i Krteček

V měsíci září přijel za dětmi do školky taky jejich oblíbený ka-
marád Krteček se svými přáteli zvířátky a ježibabou Šinkabřinkou. 
Tentokrát dětem přivezl pohádku „Krtek a kolo“. Děti si v průběhu 
pohádky uvědomily důležitost a  potřebu kamarádství a  pocho-
pily, že nesmí brát cizí věci bez dovolení. Krteček se zvířátky jim 
taky připomněli, že si každý musíme po sobě uklízet, aby to ko-
lem nás vypadalo hezky a abychom se nezranili o pohozené věci. 

Svatomartinskou oslavu s  průvodem svě-
týlek a taky předvánoční rozjímání a zpívá-
ní u krásně nazdobeného stromečku před 
školkou – na obou akcích rádi přivítáme 
i  další obyvatele Hlohovce. Určitě k  nám 
přijde Mikuláš s  čertem a  pak i  Ježíšek, 
dětským karnevalem oslavíme fašank. 
S  příchodem jara nás čeká jarní dílnič-
ka společně s  rodiči. Zajímá nás i  vesmír, 
proto se chystáme do Planetária. Začátek 
léta bude plný výletů, her a  sportovního 
zápolení. Během celého roku budeme na 
vycházkách pozorovat přírodu a  její pro-
měny a  taky zvířátka u  místních chovate-
lů. - No, a protože všechno má svůj konec, 
v červnu se pak Zahradní slavností na naší 
školní zahradě rozloučíme se školním ro-
kem a především s našimi kamarády, kteří 
nám odejdou do „velké“ školy.

Kromě logopedické péče, kterou v naší 
MŠ již po několik let zajišťuje p. učitelka 
Mgr. Tesaříková a  logopedické preven-
ce, kde se děti pod vedením paní učitelek 
hravou formou učí správné výslovnosti, se 
předškoláčci, stejně jako každý rok, zúčast-
ní pod vedením zkušených trenérů výuko-

babičky, dědečky atd. na naše první dráč-
kování.

Ve třídě sluníček měli všichni k  dispo-
zici spoustu výtvarného a  přírodního ma-
teriálu. Děti se svým doprovodem však 
většinou neponechaly nic náhodě, všichni 
byli vybaveni i svým materiálem, za což jim 
patří naše poděkování. To patří také šikov-

Na závěr se s dětmi rozloučil nejen Krteček, ale i Kašpárek a děti 
jim na oplátku zazpívaly písničku.

 Anna Drobiličová, učitelka MŠ

vého kurzu bruslení na břeclavském zim-
ním stadionu, kam budeme jezdit v období 
od října do března příštího roku. Pokračo-
vat bude rovněž taneční kroužek, který 
mají děti společně s kamarády ze ZŠ. Nově 
mohou rodiče své děti přihlásit do kroužku 
angličtiny, který u  nás povedou p. učitel-
ky Mgr. Jungmannová a  Mgr. Hřebačková. 
Zároveň byl v  letošním roce pod vedením 
p. Gábiny Hřebačkové založen i  folklórní 
kroužek, který se setkal rovněž s příznivou 
odezvou a  zájmem u  rodičů našich dětí 
a  který získal záštitu pod místním sdruže-
ním „Hlohovčané“. 

Cílem naší práce v MŠ je seznámit děti 
se světem, který je obklopuje a připravit je 
tak na vstup do základní školy. Absolutní 
prioritou však je pro nás spokojené a šťast-
né dítě, které se ve školce cítí dobře a bez-
pečně. - Přesto však nezapomínejme, že 
kolektivní výchova je pouze výchovou do-
plňující. Pro zdárný vývoj dítěte je nejdůle-
žitější přirozená výchova v  rodině a  pocit 
sounáležitosti a především pak nenahradi-
telná role rodičů a prarodičů.

 Zdenka Hajdová, vedoucí učitelka

ným maminkám, které připravily občerst-
vení. 

Naše dráčkování nebylo jen o  vytvo-
ření draka, ale i o ukázání školky rodičům. 
Pochlubení se kde si hrajeme, kde spinká-
me, co jsme vytvořili, co už umíme a že je 
nám tady všem moc prima. 

Po příjemně stráveném odpoledni, na-

A co nás čeká v novém školním roce?

Školka byla plná dráčků

Děti ve školce mají plno zábavy

Zprávičky ze školky

Veselé zpívání s Viktorem
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vzdory poměrně malé účasti, naši školku 
zaplavilo spoustu nápaditých a krásně ba-
revných dráčků. Všem děkujeme za účast 

a  děkujeme také dětem, které nemohly 
přijít, že dráčky vytvořily doma a  přinesly 
je do školky. Krásný podzim plný zdraví 

všem a  v hojnějším počtu naviděnou na 
příští akci.

 Mgr. Vladimíra Tesaříková, učitelka MŠ

Začíná nový školní rok. Na jeho začátku je vidět plno odhodlání, 
nadšení a snahy dosáhnout co nejlepších výsledků. Některým žákům 
vydrží po celý rok, jiné je potřeba vhodně motivovat a chválit, aby 
nepolevili ve svém úsilí. Cílem vzdělávání je naučit přemýšlet, řešit 
reálné problémy, respektovat druhé, vnímat lidské hodnoty a  zod-
povědnost za sebe sama i svět kolem nás, tvořit a získat co nejvíce 
vědomostí a dovedností, a co hlavně, umět vše propojit a v každo-
denním životě moudře využít. Právě to je snahou našeho pedago-
gického sboru, smysluplné učení, které není nuda, ba naopak může 
být i zábavné a plné radosti z objevování nových poznatků a udržuje 
u žáků přirozenou touhu po vzdělání. 

Letošního školní rok usedlo do lavic naší základní školy celkem 
64 žáků pěti postupných ročníků. Výuka je zatím organizována jako 
čtyřtřídní, ale každoroční zvyšování počtu žáků nás brzy zařadí mezi 
plně organizované školy s 1. stupněm ZŠ. Učebny všech ročníků jsou 
moderně zařízeny a vybaveny pomůckami potřebnými pro pestrou 
výuku, která je doplněna také výukovými programy, projekty i exkur-
zemi. Zařízení školy je postupně obnovováno, a tak na žáky 2. ročníku 
čekala 1. září hezky vymalovaná třída, doplněná novou tabulí s posu-
vem na pylonech a dotykovým interaktivním systémem. 

Po vyučování mohou žáci navštěvovat dvě oddělení školní dru-
žiny s  odpoledním provozem od 11.40 do 15.30 hodin a  novinkou 
tohoto školního roku je také ranní družina, jejíž činnost začíná v 6.45 

hodin a byla otevřena z důvodu zvýšené poptávky rodičů. Škola má 
co nabídnout i zájemcům o aktivní využití volného času. V nabídce 
zájmových kroužků jsou zastoupeny různé oblasti jako například cizí 
jazyky – anglický a německý, moderní i lidový tanec, sportovní krouž-
ky, výuka hry na hudební nástroje a další. Žákům nic nebrání v tom, 
aby trávili svůj volný čas opravdu smysluplně a dle vlastního výběru. 
Bližší informace o pestrém přehledu aktivit i  celkové činnosti školy 
najdete na www.zshlohovec.cz.

Do hlohovecké základní školy usedlo 64 žáků

Zprávy ze školy

Připravujeme

• Mikulášskou besídku s  jarmarkem - 
9. 12. 2015 v 17.00 hodin v areálu KD V Hlo-
hovci

• Den otevřených dveří - 15.  12.  2015 od 
8.00 hodin do 13.00 hodin

Přijďte se na nás podívat, rádi Vám ukážeme, 

jak jsme šikovní a tvořiví a co všechno umíme!

Počasí vinobraní letos přáloPočasí vinobraní letos přálo

Dráčkování s rodiči Přehlídka pestrobarevných dráčků
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Základní škola Hlohovec zahájila svůj 
nový školní rok mottem „Máme rádi zvířata 
a rádi se o nich učíme“. Téma, které bude pro-
línat všemi činnostmi tohoto školního roku, 
si vybrali sami žáci a jak je vidět po prvních 
měsících, patřičně si ho užívají. V  průběhu 
měsíce září se vydali hned na dvě výpravy 
za zvířaty, ta první byla do místních farem 
za pštrosy a berany, druhá do ZOO ve Zlíně. 
Naše poděkování patří manželům Navrátilo-
vým i panu Šlichtovi za milé přijetí, pohoště-
ní i zajímavé povídání. Všechny exkurze byly 
doplněny odborným výkladem i následným 
plněním úkolů v hodinách přírodovědy a pr-
vouky, rozšířily obzory žáků a některé z nich 
možná motivovaly k  chovatelství. Také hu-

Burčák a vína od místních vinařů, dobré jídlo, spousta návštěvníků 
a  bezpochyby velice zajímavý kulturní program – tak vypadalo další 
hlohovecké vinobraní, které již tradičně po několik let uzavírá letní 
sezonu v  Hlohovci. Nutno podotknout, že letos poměrně úspěšné, 
o čemž mě neustále přesvědčují děkovné telefonáty a emaily od ná-
vštěvníků akce a především samotná účast, 834 platících návštěvníků 
hovoří za vše. Po zkušenosti s předchozími dvěma deštivými ročníky, 

dební koncert plný písní o  zvířatech, jehož 
hudbou a zpěvem žáků rezonovala celá ško-
la, byl součástí plnění plánu činnosti toho-
to školního roku. V říjnu pak měli starší žáci 
možnost zhlédnout přírodovědný výukový 
program o  zvířatech afrického kontinentu 
a  porovnat tak životní podmínky různých 
míst naší planety. Vztah ke zvířatům bude-
me posilovat i nadále, čekají nás projektové 
dny, přírodovědné programy i  další exkur-
ze. Možná se dočkáme i malých zookoutků 
ve třídách, zatím probíhají diskuse třídních 
kolektivů a výběr vhodných domácích maz-
líčků. Necháme se překvapit, jak to vše do-
padne. 

 Mgr. Hana Sítková, ředitelka školy

Máme rádi zvířata, a nejen ve školním roce 2015/2016

Letošní hlohovecké vinobraní sklidilo opět úspěch

Kulturní dění

kdy déšť značně narušil průběh akce na prostranství před kulturním 
domem, jsem přistoupil k  drobným organizačním změnám a  věřím, 
že se tak stalo ku prospěchu věci. Ač nerad, tak z čistě praktických dů-
vodů jsem nevyužil hodovní zelené zastřešení jako tomu bylo v minu-
lých letech, které je sice zajímavou kulisou, ale bohužel neposkytuje 
ochranu před deštěm a tedy bylo nahrazeno rozměrným partystanem, 
který zastřešil jak vinaře, tak posezení pro návštěvníky vinobraní. A že 

Počasí vinobraní letos přálo

Prohlídka chovu pštrosů ZOO Zlín - lachtani.

Na druháky čekala nová tabule

Vinobraní - Slovácký krůžek Koňaré z Poštorné
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Pro chasu začíná příprava slávy několik 
dnů před termínem hodů. Jednou z  nejob-
líbenějších akcí je páteční cesta pro máju, 
zvláště pak přestávka pod Třemi gráciemi. 
Radost si letos nikdo nenechal zkazit ani ztrá-
tou několika štanglí salámu, které cestou vy-
padly z traktoru. 

Na sobotním stavění hodové máje se 
tentokrát v  krátkém čase sešlo tolik hloho-
veckých mužů, že turisté mohli jen přihlížet. 
Stavění řídili pánové Zdeněk Doležal a Vlastik 
Jankovič, jako vždy bezchybně, takže třiceti-
metrová chlouba byla vztyčena bez problé-
mů. 

V neděli 23. srpna se chasa zúčastnila 
mše v  kostele sv. Bartoloměje. Po skončení 
mše už před kostelem čekala dechová kapela 
Pivoňka, která dělala dobrou zábavu celé dva 
hodové dny. Jak je už tradicí, z kostela se šlo 
průvodem k hospodě Morava, před kterou si 

šohaji zaverbovali a potom si šli i s místními 
mužáky zazpívat a občerstvit se dovnitř. 

Po obědě byl sraz u  stárka Zdeňka Gar-
čice v  ulici U sadů, odkud po několika ta-
nečcích vyrazilo průvodem 19 krojovaných 
chlapců a  14 děvčat. Krojovaných dětí byla 
také úctyhodná skupinka. Počasí nám tento-
krát přálo a proto odpolední i večerní zábava 
byla venku a to jak v neděli, tak i v pondělí. To 
bylo možná jedním z hlavních důvodů, proč 
se na hody pod máju došlo podívat tolik lidí. 
V neděli byl počet platících asi 500 a v pon-
dělí skoro 250. 

Z přespolních chas nás navštívili dva Poš-
torané, jeden zástupce z Lužic, devět z Char-
vátské Nové Vsi, čtyři ze Staré Břeclavi a dva 
z Valtic. Zábava byla výborná, zvlášť kaštan-
ské sólo si všichni užili.

V pondělí měli všichni chlapi sraz v hos-
podě Pančava, kde zábava začínala hudbou 

a  zpěvem. Odtud muži odešli průvodem 
do sklepu pana Josefa Lípy. Chasa částečně 
přišla, částečně přijela na traktorku Zbyňka 
Hřebačky v přestrojení „za maškary“. Tam už 
čekala hlavně spousta maminek s dětmi, pro-
tože maškary jako vždy tančily podivné tance 
a nakonec ze sebe navzájem strhaly všechno 
oblečení. To se dětem samozřejmě líbí a už se 
těší, až budou taky v chase. 

Odpoledne se odcházelo z  ulice Hlavní 
od stárka Jana Garčice. Tentokrát se poprvé 
konala pouze prodloužená odpolední zába-
va, na které bylo opět více lidí, než bylo zvy-
kem v minulých letech, přestože žádní přes-
polňáci už ofi ciálně nedorazili. 

Aby toho nebylo málo, tak hned další 
sobotu následovalo pokračování hodov-
ního veselí tradičními hlohoveckými hod-
kami, kterým vládlo netradiční vedro. Kro-
jovaná děvčata si během průvodu musela 

Krojovaní si letos užili veselí i vedra

Hodovní průvod Hody 2015

Skupina Fleret na vinobraní v Hlohovci

toto opatření bylo naprosto vhodným, jsem se přesvědčil ve večerních 
hodinách, kdy se nám opět tradičně rozpršelo, avšak soudě dle spo-
kojených vinařů, rozjařených návštěvníků a milovníků vína to nebylo 
překážkou k  pohodovému pokračování akce. Změnou oproti minu-
lým ročníkům bylo také zavedení vstupného, setkal jsem se v této věci 
i s kritikou, ale dle mého názoru to bylo nutností, pokud jsme chtěli 
zajistit určitou úroveň akce a  zajímavý kulturní program. A zajímavý 
určitě byl, odpolední pásmo bylo věnované tradičně folkloru, vystoupil 
zde Slovácký krůžek a cimbálová muzika z Poštorné, Gajdošská muzika 
ze Staré Břeclavi a celé odpoledne stylově moderoval lidový vypravěč 
Franta Schulz. Na odpolední folklorní pásmo plynule navázala známá 
folkrocková kapela Fleret, řekl bych tahák tohoto vinobraní, a že to byla 
opravdu dobrá volba, jsem se nemusel dlouho přesvědčovat, Flereti 
rozhodně bavili a roztancovali spoustu přítomných. Pomyslnou štafetu 
po Fleretech převzaly kapely Irnis a Větry z jihu, které přítomné publi-
kum bavily až do pozdních nočních hodin. Na své si přišli také gurmá-
ni a jedlíci, k vínu a burčáku bylo možné zakousnout něco z širokého 
sortimentu grilovaných dobrot a  maďarských specialit, nechyběl ani 
tradiční trdélník a další sladkosti nejen pro děti, pro které byl navíc jako 
obvykle přichystán skákací hrad – myslím si, že o zábavu nebyla nouze. 
Řekl bych, že tu máme dobrý základ do dalších let, nelze si nevšim-
nout spousty návštěvníků z celé republiky, kteří se každoročně vrací 
do Hlohovce právě na vinobraní. Zde bych chtěl poděkovat všem, kteří 
pomohli s přípravou letošního ročníku, zejména děkuji za pomoc mís-
tostarostovi Pavlu Kašníkovi, který každoročně oslovuje sponzory a do-
jednává jejich fi nanční podporu, která je základem pro fungování této 
akce, děkuji starostce Marii Michalicové za fi nanční podporu obce a za 
spolupráci při přípravě a průběhu akce, děkuji také všem zaměstnan-

cům obce Hlohovec, zejména pak panu Janu Vlkovi za ochotu a po-
moc při řešení technických záležitostí v  průběhu akce. V neposlední 
řadě míří mé poděkování také Jihomoravskému kraji, zejména pak ná-
městkovi hejtmana Ing. Romanu Celému za fi nanční podporu a hlavně 
hlohoveckým vinařům, kteří také přiložili ruku k dílu a bez jejichž účasti 
by akce nebyla tím, čím je. Také děkuji členům spolku Hlohovčané za 
projevenou důvěru ohledně organizace hlohoveckého vinobraní a vě-
řím, že příští jubilejní 10. ročník bude stejně úspěšný jako ten letošní. 
Máme k tomu slušně nakročeno. 

 Jaroslav Hajda, předseda spolku Hlohovčané
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Krojovaná chasa

připadat jako lyžař v  plné výzbroji, který 
omylem vstoupí do sauny. Naštěstí byly 
dívky vyzbrojeny vějířky s lidovými motivy. 
Velké horko bylo zřejmě i  příčinou nebý-
vale hojné účasti na večerní zábavě, která 
byla opět před kulturním domem. Celý den 
k tanci a poslechu hrála dechová hudba Va-
cenovjáci.

Letošní hody se velmi vydařily a za to pa-
tří dík nejen organizátorům, ale všem, kteří 
se na organizaci jakkoliv podíleli a také všem, 
kteří se přišli společně pobavit.

Děkujeme.
Za krojovanou chasu stárek

 Zdeněk Garčic.

Koho jsme mohli vidět letos v kroji? 

Stárci – Zdeněk a Jan Garčicovi 
 (v popředí skupiny) 
Nikola Pekárková
Tereza Jankovičová
Sylvie Vlašicová
Lenka Benešová
Marie Bartošíková
Martina Fabičovicová
Anna Osičková
Tereza Pekárková
Kateřina Garčicová
Ludmila Garčicová
Lenka Garčicová

Markéta Grandičová
Jan Michalica
Ivo Drobilič
Luboš Pekárek
Kamil Slunský
Jirka Drobilič
Karel Vlašic
Josef Beneš
František Bartošík
Filip Tihelka
Vít Drobilič
Martin Kaňa
Jan Beneš
Vojtěch Pixa
Martin Polách

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Srpen
Frib Karel    80 let
Fabičovicová Ludmila  60 let
Garčicová Helena  86 let
Michalicová Marie  80 let
Vališ Jan   80 let
Garčic Jan   70 let
Radkovičová Růžena 81 let
Mandíková Marie  85 let
Vavrincová Anna  87 let

Září
Fierlinger Petr  81 let
Bartolšic Bohuslav  89 let
Trčková Marie  81 let
Grandičová Marie  81 let
Slunský Petr  60 let
Darmovzalová Marie  84 let

Říjen
Lacinová Olga  94 let
Drobiličová Anna  84 let
Radkovičová Božena  85 let

Blahopřejeme
Jménem všech spoluobčanů si dovolujeme blahopřát všem jubilantům, kteří svá životní jubilea oslavili letos v srpnu, září a v říjnu

Vítáme mezi námi
S radostí vítáme do života v  naší obci nově narozené 

spoluobčánky a šťastným rodičům blahopřejeme.

V červenci se narodil Tomáš Sedlák (ulice Hlavní) rodičům 
Petře Vlkové a Vítězslavu Sedlákovi.
V srpnu se narodila Eliška Vlková (ulice Dědina) rodičům 
Kateřině a Jiřímu Vlkovým.

Opustili naše řady
Se smutkem jsme se rozloučili s našimi spoluobčany.

Pan Jarolím Orlický zemřel dne 9. 9. 2015 ve věku 81 let.
Pan Jaroslav Vlk zemřel dne 18. 10. 2015 ve věku 57 let.

Jménem redakce vyjadřujeme všem pozůstalým upřímnou soustrast.

• Ve společenské rubrice blahopřejeme naším spoluobčanům slavícím v letošním roce kulatá životní jubilea, a to 60, 70, 80 a všem starším.

• Bližší osobní údaje osob uváděných ve společenské rubrice nezveřejňujeme v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů a o změ-

ně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů.

• Zveřejňujeme pouze informace, které má k dispozici ohlašovna obyvatel Obecního úřadu Hlohovec ke dni uzávěrky.

• Společenskou rubriku připravuje Jitka Lípová
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INZERCE

Vážení čtenáři, přispěvovatelé a příznivci zpravodaje Naša dědina, 
pokud máte zájem v příštích číslech zpravodaje zveřejnit svůj inzerát komerčního charakteru, nabízíme Vám možnost zaplacení reklamní 

plochy. Získané prostředky budou využity výhradně na úhradu nákladů spojených s vydáváním našeho zpravodaje a na podporu kulturních 

akcí v naší obci. Nabídku spolupráce dohodnete na kontaktech redakce: telefon 519354103, e-mail: lipova@hlohovec.cz.

Ceník inzerce ve zpravodaji Naša dědina:

  celá strana (½, ¼, 1/8, 1/16 strany)  stojí 6 000 Kč (3 000, 1 500, 1 000, 500 Kč)
  logo: na straně obalu (ostatní strany) stojí 1 000 Kč (500 Kč)

Paní Zdeňka Rabušicová z  Kostic, která se zabývá tvorbou podlužáckých krojů, nabízí nové 

červenice s obvodem pasu 100 – 104 cm, obvod boků 104 – 108 cm, na výšku postavy 175 -185 cm. 
Možnost další úpravy. V případě zájmu zavolejte na mobil č.: 725 544 905.

Upozornění ÚP ČR:

Do konce roku 2015 mají držitelé dočasných průkazů osoby se zdravotním postižením (OZP) a  průkazů 
mimořádných výhod možnost, zajistit si výměnu za nový průkaz OZP. V případě, že tak neučiní, nebudou moci 
po 1. 1. 2016 využívat žádné benefi ty a nároky, které jim z vlastnictví průkazu vyplývají. 

Nový průkaz OZP má podobu plastové kartičky obdobně jako občanský nebo řidičský průkaz. Tento typ 
průkazu je odolný proti poškození a chráněný vůči jeho padělání. Nahrazuje všechny dosavadní průkazy OZP. 
Všechny tyto doklady jsou platné už jen do 31. 12. 2015. Úřad práce ČR (ÚP ČR) začal vydávat nové průkazy 
OZP v dubnu 2015. Vzhledem k tomu, že výměna se týká přibližně 300 tisíc klientů, je ještě stále řada lidí, kteří 
se s žádostí o výměnu na ÚP ČR dosud neobrátili. Chtěli bychom tímto apelovat na klienty, aby nenechávali vše 
na poslední chvíli a vyhnuli se tak zbytečnému čekání ve frontách na konci roku.

Pro účely vydání nového průkazu OZP je třeba doložit aktuální fotografi i, která odpovídá formátu podo-
bizny určené na občanský průkaz (rozměr 35 mm x 45mm). Stejně jako při každých úředních jednáních, musí 
držitel průkazu také prokázat svou totožnost občanským průkazem. Lidé, kterým ÚP ČR přiznal průkaz OZP po 
1. 1. 2014, nemusí vyplňovat žádnou žádost. Stačí, aby pouze doložili fotografi i a podepsali příslušný formulář, 
který dostanou na přepážkách ÚP ČR. Držitelé průkazů mimořádných výhod (kartonové průkazy, které vydá-
valy obecní úřady do konce roku 2011) a dočasných průkazů OZP, které ÚP ČR vydával podle legislativy účinné 
do 31. 12. 2013, musí před samotnou výměnou podat „Žádost o přechod nároku na průkaz OZP“. Až poté jim 
může ÚP ČR průkaz v nové podobě vydat. 

Poznámka redakce: VZOR nového průkazu je k vidění na úřední desce Obecního úřadu Hlohovec.

Hledáš smysluplnou a odpovědnou práci? 

Nejsi lhostejný/á ke svému okolí? 

Nehledej a přijď mezi nás!

Jsi občan ČR starší 18 let, máš maturitu, 
jsi bezúhonný/á s dobrou fyzickou 

a zdravotní kondicí?

N E V Á H E J !

Nabízíme stabilní fi nanční ohodnocení, 
kariérní růst, 6 týdnů dovolené, příspěvky 
na dovolenou, odchodné, výslužné a řadu 

dalších výhod.

VÍCE INFORMACÍ SDĚLÍ ODBOR PERSO-

NÁLNÍ, KRAJSKÉ ŘEDITELSTVÍ POLICIE 

JIHOMORAVSKÉHO KRAJE, 

ÚZEMNÍ ODBOR BŘECLAV

Národních hrdinů 15, 690 16 Břeclav
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S P O R T

TJ Sokol Hlohovec v  jarní mistrovské sezóně doháněla ztrá-
ty z podzimu. Jak „A“ mužstvo, tak dorost v krajských soutěžích 
balancovali na hraně sestupu, ale nakonec vše dobře dopadlo 
a  obě družstva si uhájila své třídy i  pro příští rok. Ostatní druž-
stva „B“ mužstvo, žáci a základna se držela ve středu tabulek. Pro 
příští rok jsme opět přihlásili stejný počet družstev, i když dorost 

bude hrát ve společném družstvu pod názvem Lednice/Hloho-
vec. „A“ dorost bude hrát krajskou I. třídu na podzim v  Lednici 
a „B“ dorost okresní přebor v Hlohovci. Krajské soutěže začínají 
už 16. 8. 2015, okresní pak pro naše družstva 23. 8. a 30. 8. 2015. 
Tímto zveme všechny naše fanoušky na další ročník a doufáme, 
že nás budou podporovat i nadále.

 Fotbalová jarní sezóna

Tabulka I.třída dorostu „A“ Tabulka I.B třídy muži „A“

Tabulka OP dorostu „B“Tabulka VI. třída muži „B“

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Dolní Bojanovice 10 8 2 0 34:11 26

2 Hroznová Lhota 10 7 1 2 39:15 22

3 Rohatec 10 6 1 3 27:14 19

4 Žarošice/Uhřice 10 6 0 4 29:17 18

5 Hovorany 10 6 0 4 31:23 18

6 Mutěnice 10 5 2 3 31:13 17

7 Lednice/Hlohovec 10 5 1 4 24:20 16

8 Dubňany 10 5 1 4 20:28 16

9 Podluží 10 4 2 4 15:17 14

10 Velké Pavlovice 10 2 4 4 14:26 10

11 Ratíškovice 10 3 1 6 16:29 10

12 Podivín 10 2 1 7 11:28 7

13 Velká nad Veličkou 10 2 0 8 12:32 6

14 Bzenec 10 1 0 9 11:41 3

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Lovčice 10 8 0 2 36:21 24

2 Velká nad Veličkou 10 7 1 2 18:6 22

3 Krumvíř 10 7 1 2 20:12 22

4 Hlohovec 10 6 0 4 23:18 18

5 Nikolčice 10 5 1 4 22:20 16

6 Milotice 10 5 0 5 16:17 15

7 Žarošice 10 4 2 4 18:18 14

8 Kněždub 10 4 2 4 19:22 14

9 Hroznová Lhota 10 3 2 5 22:21 11

10 Hovorany 10 3 2 5 18:22 11

11 Podivín 10 3 2 5 15:23 11

12 Vacenovice 10 1 5 4 10:13 8

13 Křepice 10 2 2 6 19:28 8

14 Tvrdonice 10 1 2 7 12:27 5

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Zaječí B 7 7 0 0 34:14 21

2 FAK Břeclav 8 4 2 2 21:13 14

3 Hlohovec B 8 4 2 2 20:14 14

4 Tvrdonice B 8 4 1 3 21:13 13

5 Podivín B 9 4 1 4 21:19 13

6 Kostice B 9 4 1 4 19:20 13

7 Ladná B 9 3 2 4 23:11 11

8 MSK Břeclav C 7 3 2 2 14:10 11

9 Dolní Věstonice 9 1 1 7 10:56 4

10 Valtice B 8 0 2 6 10:23 2

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Velké Bílovice 8 5 2 1 26:9 17

2 Lanžhot/Mor.NV 8 5 2 1 11:4 17

3 Klobouky 8 5 0 3 16:18 15

4 Moravský Žižkov 8 4 1 3 21:19 13

5 Krumvíř/Brumovice 8 4 0 4 21:12 12

6 Vlatice 8 4 0 4 23:19 12

7 Charvát.Nová Ves 8 3 2 3 27:24 11

8 Rakvice 8 3 1 5 7:17 7

9 Lednice/HlohovecB 8 2 1 5 11:29 7

10 Kobylí/Vrbice 8 1 1 6 14:26 4
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Družstvo žáků je fotbalovou nadějí

Mladí sportovci jsou často plní ambicí, chtějí být co nejlepší, mít nejlepší výkony, být oporou týmu a hlavně dobře vypadat....

Na fotografi i jsou malí fotbaslisté: 

 vpředu ležící:  Filip Grunský
 klečící zleva:  Viktor Vlk, Jan Lípa, Adam Koch, Patrik Hakala, trenér Antonín Koryčánek
 stojící zleva:  Darek Minařík, Vojtěch Vachůt, vedoucí družstva Broněk Škoda st., Josef Fabičovic, Tomáš Kurka, 

   Broněk Škoda a Tomáš Schallenberger

Foto pořízeno 18. 10. 2015 při zápase Perná - Hlohovec s výsledkem 0 : 0.

Tabulka OP st. žáci

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Moravský Žižkov 8 8 0 0 69:16 24

2 Březí 8 6 0 2 27:21 18

3 Zaječí 8 5 0 3 48:22 15

4 Podivín 8 5 0 3 34:15 15

5 Perná 8 4 1 3 26:16 13

6 Hrušky 8 4 0 4 32:26 12

7 Hlohovec 8 2 1 5 26:29 7

8 Velké Bílovice 7 2 0 5 23:37 6

9 Strachotín 8 2 0 6 26:52 6

10 Valtice 7 0 0 7 4:81 0


